
College van Gedeputeerde Staten 
 statenbrief 
 

1

Aan Provinciale Staten Datum :
Statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie Uw kenmerk : 2009MME84 
 Ons kenmerk : 2009int242049 
 Contactpersoon : Hans Slagboom 
 E-mail : Hans.slagboom@provincie-

utrecht.nl 
 Doorkiesnr. : 2092 
 Bijlage(n) : -

Onderwerp:  Stand van zaken implementatie OV-chipkaart in de provincie Utrecht. 
 
Voorgestelde behandeling: 15 juni 2009 
 

Aan Provinciale Staten, 
 
Inleiding 
Bij de aanbesteding en verlening van de OV-concessie is er vanuit gegaan dat Connexxion (Cnxx) bij 
de start van de concessies per 14 december 2008 de OV-chipkaart volledig geïmplementeerd zou 
hebben in ons vervoersgebied. Als gevolg van landelijke ontwikkelingen is een vertraging opgetreden 
bij de uitrol van de chipkaart over de Nederlandse OV-concessies. In deze brief worden de 
ontwikkelingen voor de Utrechtse OV-concessie beschreven en wordt vooruitgekeken naar de 
daadwerkelijke implementatie van de OV-chipkaart in ons gebied. 
 
Kader 
Uitgangspunt in de door ons verleende concessie is dat de verantwoordelijkheid voor het invoeren van 
de OV-chipkaart volledig bij de vervoerder (Cnxx) ligt. Dit betreft zowel de (fysieke) distributie van 
kaarten en opwaardeerapparatuur als ook de realisatie van check-in / check-out apparatuur in de 
bussen. 
Met betrekking tot de tarieven is in het bestek voorgeschreven welke tariefvormen (proposities) door 
de vervoerder geboden moeten worden en wat het maximale kilometertarief is dat door de vervoerder 
in rekening gebracht mag worden.  
Bij de voorbereiding van de aanbesteding heeft voor het onderdeel OV-chipkaart en tarieven nauwe 
afstemming plaatsgevonden met Bestuur Regio Utrecht (BRU). Dit is gedaan omdat de reiziger geen 
onderscheid kent tussen de verschillende concessies en gebaat is bij zo goed mogelijk afgestemde 
tarieven. In de door BRU aan Cnxx verleende concessie is hetzelfde tarievenhuis voorgeschreven als 
in onze concessie. Ook werken wij nu bij de implementatie van de OV-chipkaart nauw samen met 
BRU. 
 
Landelijke ontwikkelingen 
Inmiddels is duidelijk dat na het pilotgebied Rotterdam en het launchgebied Amsterdam in de loop van 
het jaar 2009 de OV-chipkaart kan worden uitgerold over de rest van Nederland. In dit verband zijn in 
landelijk overleg afspraken gemaakt over een gebiedsgewijze uitrol van de chipkaart en een fasering 
van de implementatie van tariefproposities in de tijd. In alle gevallen zal eerst gestart (moeten) worden 
met het saldo-reizen voordat de overige landelijke en regionale tariefproposities kunnen worden 
geïmplementeerd. Bij saldoreizen betaalt de reiziger met de chipkaart een opstaptarief van € 0,75 en 
daarnaast per gereisde km € 0,12. 
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De Nederlandse Spoorwegen zullen in de periode tussen juni en oktober 2009 de chipkaart met 
saldoreizen invoeren voor heel Nederland. Na deze invoering kunnen reizigers van bus op trein ( en 
vv) overstappen zonder aparte kaartjes te kopen. 
Op dit moment vindt er een herziening plaats van het Landelijk Tarieven Kader (LTK). Deze 
herziening kan mogelijk consequenties hebben voor ons Regionaal Tarievenkader. De aanpassing van 
het LTK zal hoogstwaarschijnlijk pas eind van het jaar gereed zijn. U wordt hierover tzt nader 
geïnformeerd. 
 
Stand van zaken  
Met Cnxx is afgestemd op welke termijn en met welke fasering de invoering van de OV-chipkaart in 
ons gebied mogelijk is, rekeninghoudend met de technische risico’s  en de tijd die nodig is om 
gebruikers voldoende voor te bereiden. Cnxx heeft laten weten per augustus 2009 de OV-chipkaart in 
gebruik te kunnen nemen voor zowel de concessies van BRU als de concessie van provincie Utrecht.  
Hierbij is het per augustus mogelijk om te reizen op saldo,  inclusief de landelijke kortingsproposities 
voor kinderen en senioren (de opvolger van de huidige roze strippenkaart). Voor de overige 
tariefproposities is een ingroeimodel voorzien, waarbij naar verwachting in ongeveer een half jaar tijd 
alle in het bestek gevraagde tariefproposities kunnen worden geïmplementeerd. Gedurende dit proces 
zal steeds worden gekeken hoe door Cnxx wordt omgegaan met het mogelijke risico’s.  Ook zullen wij 
er op toegezien dat er in elke fase van deze implementatieperiode sprake zal zijn en blijven van een 
evenwichtig tarievenhuis. 
 
Conform landelijke afspraken kan het NVB (Nationaal VervoerBewijs = strippenkaart en ster-
abonnementen) pas worden uitgeschakeld als alle tariefproposities zijn geïmplementeerd en als al onze 
buurconcessies over zijn gegaan op de Chipkaart (op saldo kunnen reizen). Voor de Utrechtse 
concessies betekent dit dat het NVB zeker nog tot in de eerste helft van 2010 in bus en tram geldig zal 
zijn. 
 
Financiële gevolgen voor Cnxx 
Vanwege de latere invoering van de OV-chipkaart  in ons gebied hebben wij in april van dit jaar met 
Cnxx nadere financiële afspraken gemaakt. Uitgangspunt hierbij is dat wij niet betalen voor iets wat 
wij niet krijgen. De kosten van de Chipkaart zijn namelijk onderdeel van de door ons aan Cnxx te 
betalen exploitatiebijdrage. Op basis van de reële kosten is afgesproken is dat Cnxx met ingang van 
januari 2009 aan de provincie een bedrag van ca. € 48.000 vergoed voor elke maand vertraging die 
implementatie van de OV-chipkaart oploopt. 
 
Essentie / Samenvatting: 
Door een aantal (landelijk) ontwikkelingen wordt de OV-chipkaart later ingevoerd dan oorspronkelijk 
was voorzien. De invoering van de chipkaart is in onze concessie en die van het BRU nu voorzien 
voor augustus van dit jaar. Ook zal het tarievenhuis niet direct na invoering volledig beschikbaar zijn, 
maar conform landelijk gemaakte afspraken in een aantal stappen worden ingevoerd.  
Indien zich onverhoopt nieuwe ontwikkelingen voordoen zullen wij u nader informeren 
 

Financiële consequenties 
nvt 
 
Vervolgprocedure/voortgang 
nvt 
 



College van Gedeputeerde Staten 
 statenbrief 
 

3

Concreet voorliggende vraag aan statencommissie / Provinciale Staten  
Kennis nemen van deze statenbrief 
 
Gedeputeerde Staten van Utrecht, 
De voorzitter, R.C. Robbertsen 
De secretaris, drs. H.H. Sietsma  


